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dr. Kövér László
az Országgyűlés elnöke
részére

helyben

tárgy: írásbeli kérdés

Tisztelt Elnök Úr!

Magyarország Alaptörvénye 7. cikk (2) bekezdése, az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI.
törvény 42. § (8) bekezdése és az egyes házszabályi rendelkezésekről szóló 10/2014. (II. 24.)
OGY határozat 124. § (1) bekezdése alapján ""Miért tesz különbséget a kormány a
hozzátartozójukat ápolók között és mikor ismeri el munkaviszonyként az otthon
ápolást?" címmel Kásler Miklós emberi erőforrás miniszterhez.

Tisztelt Miniszter Úr!

Múlt héten jelentette be Novák Katalin család-és ifjúságügyért felelős államtitkár, hogy 2019
januárjával 100 ezer forintra nő az ápolásra szoruló gyermeküket ápolóknak járó juttatás. A
bejelentés szerint az emelés a következő években is folytatódik, a cél az, hogy 2022-re három
lépésben az ápolási díj mértéke elérje az akkori minimálbér összegét. Emellett azokban a
családokban is emelkedik az ápolási díj, amelyekben nem a gyermekek.jogán kapják ezt a
juttatást. Ez esetben az ápolási díjat szintén jövő januártól 15 százalékkal emelik, majd 2020-
ban, 2021-ben és 2022-ben további 5-5-5 százalékkal lesz magasabb a díj összege. Így azok,
akik nem a gyermekükről gondoskodnak, de ápolási díjra jogosultak, 2022-re 30 százalékkal
nagyobb összeget fognak kapni, mint jelenleg.

A fentiekre tekintettel az alábbi kérdésekre várom válaszát:

1. Milyen okból tesz különbséget a kormány a hozzátartozójukat ápolók közt aszerint,
hogy valaki a gyermekét, vagy más családtagját, hozzátartozóját ápolja, ha az ápolt
állapota nem indokolja a különbségtételt? Tervezi a kormány, hogy az azonos munkáért



azonos díjazás elve alapján ugyanazon juttatásban részesíti az állapotuk alapján azonos
· mértékű gondozásra szoruló hozzátartozójukat otthon ápolókat?

2. Miért nem hajlandó a kormány egy lépésben a minimálbér szintjére emelni az otthon
ápolásért járó díjat és munkaviszonnyá tenni az otthon ápolást? 2004-ben az akkor
ellenzékbenlévő fideszes képviselők még azt javasolták, hogy az ápolási díjat kösse a
kormány a mindenkori minimálbérhez. Az erről szóló iromány itt érhető el:
http://www.parlament.hu/irom37/10681/1068l.pdf. Miért nem történt meg még ez a
Fidesz kormányzásának nyolcadik évében sem, és meddig kell rá várni?

Várom mielőbbi válaszát!

Budapest, 2018. október 17.

Tisztelettel,

en országgyűlési képviselő


